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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A sugárveszélyben dolgozó egészségügyi alkalmazottak
mikor juthatnak megfelelő hatékonyságú védőfelszereléshez?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajtóértesülések szerint a választókerületemben működő Péterfy Kórház-Rendelőintézet és 
Manninger Jenő Országos Traumatológiai Intézet fokozott sugárveszélynek kitett munkatársai nem 
rendelkeznek megfelelő sugárzás elleni védőeszközökkel, így a fokozott sugárterheléssel szemben 
nem kapnak megfelelő védettséget.

A dolgozók vizsgálata alapján a rendelkezésükre álló ólommellények áteresztik a sugárzást, egyéni 
dózismérők nincsenek, a kórháznak nincs érvényes Munkahelyi Sugárvédelmi Szabályzata. Ha a 
munkavállalók valóban szigorúan betartanák az előírásokat, egyetlen röntgenkészüléket használó 
beavatkozás vagy műtét sem lenne jogszerűen végrehajtható, ezért az Országos Atomenergia 
Hivatalhoz fordultak állásfoglalásért.

A fokozott sugárterhelésnek kitett foglalkoztatottaknak munkaidő kedvezmény is jár(na) a 
356/2008. (XII. 31.) Korm. rendelet szerint, de ennek a kórház jellemzően nem tud eleget tenni, 
mivel az egészségügyi ágazatot sújtó súlyos orvos- és szakdolgozói létszámhiány miatt azonnali 
működésképtelenséget eredményezne.

Ezek az anomáliák azonban nem egyediek, a sugárzásvédelem meglehetősen elhanyagolt területe a 
kórházi munkának. Pedig a veszélyekkel aztán tényleg mindenki tisztában lehet, aki itt dolgozik: a 
túl magas dózis akár daganatos megbetegedést is okozhat, női munkavállalóknál károsíthatja a 
petesejteket.

A fentiek alapján a következő kérdéseim lennének a Miniszter Úrhoz:

- A kormány mit kíván tenni annak érdekében, hogy a sugárzásveszélynek kitett egészségügyi 



dolgozók valóban megfelelő védőfelszereléshez és sugárzást mérő személyi műszerhez jussanak?

- Hogyan kívánja érvényesíteni a kormány a 356/2008. (XII. 31.) Korm. rendeletben foglalt, a 
sugárzásveszélynek kitett egészségügyi dolgozóknak járó munkaidő kedvezményt?

- Mikorra várhatók a felvázolt problémák megnyugtató kezelése?

Megtisztelő válaszát megköszönöm!

Budapest, 2019. május 16.

dr. Oláh Lajos
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